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PROTOKÓŁ 0012.3.4.2022 
z posiedzenia Komisji Edukacji  
w dniu 20 kwietnia 2022 roku 

 
Miejsce posiedzenia: Urząd Miasta Jastrzębie-Zdrój,  sala 130 A. 
Czas posiedzenia:14.30- 15.00 
 
W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji oraz zaproszeni goście zgodnie                 
z załączonymi listami obecności. W posiedzeniu nie uczestniczył Radny Piotr 
Szereda. 
 
Porządek obrad: 
 

1. Otwarcie posiedzenia 
2. Przyjęcie porządku obrad 
3. Sprawy bieżące: 

 
 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta 

Jastrzębie-Zdrój na 2022 rok 
 

4. Przygotowanie szkół ponadpodstawowych do przeprowadzenia 
matur (stosunek uczniów rozpoczynających naukę w szkołach 
średnich w roku szkolnym  2019/2020 do absolwentów roku 
szkolnego 2021/2022)  
 

5. Wolne głosy i wnioski 
 
 Stanowisko Przewodniczącego Rady miasta dot. oddziałów 

przygotowawczych  
 

6. Przyjęcie protokołu z dnia 23 marca 2022 r.  
7. Zakończenie posiedzenia  

 
 
Ad. 1 
 
Otwarcie posiedzenia dokonał Przewodniczący Komisji Edukacji – Jarosław Potępa. 
Przywitał przybyłych na posiedzenie członków Komisji i zaproszonych gości.  
 
Ad.2 
 
Komisja przyjęła porządek obrad. 
 

Ad.3 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta 
Jastrzębie-Zdrój na 2022 rok 

 
Wyjaśnień do przestawionego projektu uchwały udzielił Skarbnik Miasta – Dariusz 
Holesz.  



2 
 

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za – 4, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0  

Ad.4 

Przygotowanie szkół ponadpodstawowych do przeprowadzenia matur 
(stosunek uczniów rozpoczynających naukę w szkołach średnich w roku 
szkolnym  2019/2020 do absolwentów roku szkolnego 2021/2022)  
 
Stanisław Faber 
 - Szanowni Państwo mamy zgłoszonych 777 uczniów którzy przystępują do 
egzaminu maturalnego. W większości przypadków są to uczniowie szkół dla 
których organem prowadzącym jest miasto. 11 uczniów jest z innej szkoły. Nie 
jestem w stanie powiedzieć ilu uczniów przystępuje do matury w licem , Technikum 
po szkole podstawowej a ile po gimnazjum. 1243 uczniów przystępuje do egzaminu 
gimnazjalnego. Abiturienci w technikach zdają również egzamin zawodowy. W tym 
roku szkolnym uwzględniając szkoły policealne do egzaminu  przystępuje 473 
uczniów.  Matury odbywają się wg. harmonogramu określonego przez CKE. 
Rozpoczynają się 4 maja.  
 
Ad.5 
 
Wolne głosy i wnioski 

 
 Stanowisko Przewodniczącego Rady miasta dot. oddziałów 

przygotowawczych  
 
Przewodniczący Komisji zapoznał członków Komisji ze stanowiskiem 
Przewodniczącego dot. oddziałów przygotowawczych.  
 
Anna Hetman 

 - Chodzi o zorganizowanie  oddziałów przygotowawczych dla uczniów z Ukrainy. 
Są dwie możliwości zaopiekowania się uczniami z Ukrainy, które znajdują się w 
naszych szkołach. Mamy w tej chwili bardzo zróżnicowaną ilość uczniów w szkołach 
i przedszkolach. Mamy 153 uczniów z Ukrainy. Najwięcej jest w SP nr 4  - 27 
uczniów. W pozostałych szkołach jest nieco mniej uczniów. Można to kształcenie 
organizować w taki sposób, że tworzy się tzw. oddziały przygotowawcze czyli mogą 
w tych  oddziałach być uczniowie w różnym wieku gdzie realizuje się zajęcia 
głównie z nauki j. polskiego ale nie tylko. Również ci  uczniowie mogą być 
„wchłonięci” do naszych klas, które są niedopełnione i zwykle to jest (2,3,5 dzieci). 
W tej chwili nie mamy takiej sytuacji, żeby był przerost uczniów w klasie mimo 
tego, że uczniowie z Ukrainy uzupełniają klasy. Dziś rozmawiałam z Panią Dyrektor 
SP nr 4 jak ona to widzi i Pani Dyrektor powiedziała, że absolutnie nie jest zasadne, 
żeby tworzyć oddziały przygotowawcze. Dają sobie radę w klasach. Mają Panie 
Ukrainki, które pomagają im w np. nauce języka polskiego. Dodatkowo  uczniowie 
i rodziny korzystają ze wsparcia np. w naszym klubie seniora, albo organizowanym 
przez ZS nr 9, ZS nr 2 i Bibliotekę Miejską. Nie widzimy takiej potrzeby jeśli chodzi 
o utworzenie oddziałów przygotowawczych. Pan Naczelnik miał konferencję  
z Dyrektorami  i pytał jak to Dyrektorzy widzą  i z tego co wiem Dyrektorzy nie 
widzą potrzeby tworzenia oddziałów przygotowawczych. Dyrektor powinien 
wiedzieć najlepiej jaka pomoc w danej chwili  jest potrzebna czy to naszym 
uczniom czy uniom z Ukrainy. Nie wyobrażam sobie, żebyśmy konsultowali  
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z poszczególnymi nauczycielami w szkołach takie rzeczy. Absolutnie nie zgadzam 
się ze stwierdzeniem, że po pierwsze miasto (Wydział Edukacji ) nie interesuje się 
a po drugie, że jest taka konieczność skoro sami Dyrektorzy nie widzą takiej 
potrzeby. Nie wpadajmy w skrajności. Dla nas wszystkich to jest sytuacja nowa. 
Wszyscy się tego uczymy. Stajemy na głowie, aby wszystko co związane jest z tą 
sytuacją było załatwiane z korzyścią dla Ukraińców, ale pamiętajmy również o 
naszych dzieciach i o naszych rodzinach. Z tego co wiem Dyrektorzy pytali swoich 
nauczycieli czy byliby chętni poprowadzić zajęcia w klasach przygotowawczych. 
Nie chcą nauczyciele pracować w tak dużych grupach bo to, że mają 3-4 osoby w 
klasie z Ukrainy i jest pomoc nauczyciela ze strony ukraińskiej jest znacznie 
łatwiejsze niż mieć w grupie 25 uczniów w różnym wieku i prowadzić zajęcia na 
różnych poziomach. Rozmawiałam z nauczycielami i twierdzą, że jest to trudniejsze 
zadanie. Uczniowie z Ukrainy w dużej mierze mają zajęcia zdalne ze swoimi 
szkołami w Ukrainie.  

Bernadeta Magiera 
 - Jestem troszkę zdziwiona, bo zaraz po tym jak dzieci z Ukrainy trafiły do  
SP nr 4 rozmawiałam z Panią Dyrektor która wskazywała, że takie oddziały byłyby 
konieczne. Widzę,  że Pani Dyrektor zmieniła zdanie. Być może poznała lepiej 
sytuację. Czy ktoś z Państwa wie jak wyglądają takie oddziały przygotowawcze w 
innych krajach? Czy były takie oddziały tworzone  dla naszych dzieci, które 
wyjeżdżały za granicę? 
 
Anna Hetman 
 - Na pewno nie było specjalnych oddziałów w szkołach tworzonych. 
 
Janusz Toborowicz 
 - Czy miasta ościenne tworzą takie oddziały przygotowawcze? 
 
Anna Hetman 
 - W dużych miastach są tworzone.  
 
Stanisław Faber 
 - Wiem , że w Bielsku-Białej są takie oddziały ponieważ istnieje taka potrzeba.  
 
Jarosław Potępa 
 - Czy istniałaby możliwość pokrycia w przedszkolach śniadań i podwieczorków dla 
dzieci z Ukrainy. Wydaje mi się, że nie jest to duża kwota, żeby nie stać nas było 
na pokrycie pobytu w przedszkolach.  
 
Anna Hetman 
 - Idea jest słuszna, ale nie mamy podstawy prawnej żeby to zrealizować. W czasie 
wszystkich działań dotyczących osób z Ukrainy pojawiają się pytania naszych 
mieszkańców o pomoc dla nich. Pomoc dla osób z Ukrainy, która teraz jest 
przekazana do Wojewody a następnie do nas będzie do końca kwietnia. Sytuacje 
będą problematyczne od maja czy czerwca kiedy pomoc finansowa się skończy. 
Bez podstawy prawnej nie możemy wydać środków finansowych bo będziemy 
z tego  rozliczani.  
 
Jarosław Potępa 
 - Jeśli chodzi o kwestie działań rządowych to się nie wypowiadam bo tych działań 
nie ma. Nie ma żadnego wsparcia. Czy możemy z miasta znaleźć jakieś wsparcie? 
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Anna Hetman 
 - Musi być podstawa prawna do wydatkowania środków finansowych.  
 
Ad. 6 
 
Przyjęcie protokołu z dnia 23 marca 2022 r.  
 
Protokół został przyjęty jednogłośnie.  
 
Ad.7 
 
Przewodniczący Komisji podziękował wszystkim za przybycie po czym zakończył 
posiedzenie. 
 
Protokołowała      Przewodniczący Komisji  
Monika Dulewicz      Jarosław Potępa 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

 

 

 

 

 


